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KSAU § 130/24
Kommunstyrelsens svar på revisorernas grundläggande 
granskning av styrelse och nämnder 2023
KS2024.0240

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-08-14 130/24

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar att anta yttrandet ”Kommunstyrelsens svar på revisorernas 
grundläggande granskning av styrelse och nämnder 2023” som svar på revisorernas årliga 
grundläggande granskning.

Bakgrund
Revisorernas grundläggande granskning av styrelse och nämnder 2023 syftar till att 
översiktligt bedöma om styrelse och nämnder har en tillräcklig struktur för styrning, 
uppföljning och kontroll av verksamheten. Revisorernas samlade bedömning är att 
kommunstyrelsen och granskade nämnder delvis skapat förutsättningar för tillräcklig 
styrning, uppföljning och kontroll av verksamheten. Granskningen innehåller också fyra 
övergripande rekommendationer. Sammanfattningsvis handlar dessa om att 
kommunstyrelsen och nämnderna bör:
1. Säkerställa att samtliga mål har indikatorer med tydliga målnivåer
2. Säkerställa att det vidtas erforderliga åtgärder vid budgetavvikelser.  
3. Tydliggöra hur den interna kontrollen ska bedrivas samt politikens delaktighet i 
internkontrollarbetet.  
4. Utveckla struktur och innehåll i internkontrollplanerna.

Ekonomichefen har utarbetat ett förslag till svar på revisorernas granskning utifrån 
ovanstående rekommendationer. Förslaget till svar finns som bilaga till 
tjänsteutlåtandet.

Handlingar
Revisionsrapport Grundläggande granskning 2023 Skövde
Kommunstyrelsens svar på revisorernas grundläggande granskning av styrelse och nämnder 
2023

Skickas till
Revisionen
Ekonomichef
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KSAU § 131/24
Beviljande av låneförfrågan från Tidans vattenförbund
KS2024.0219

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-08-14 131/24

Ärendet utgår med anledning av att Tidans vattenförbund pausat rensningsarbetet. 
Föreningen önskar därför avvakta med ansökan om lån från Skövde kommun.
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KSAU § 132/24
Omfördelning av medel från servicenämndens 
investeringsbudget för finansierade investeringar till 
projektet modern scenteknik
KS2024.0430

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-08-14 132/24

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna projektavvikelsen och omfördelar 2 500 000 kronor 
från servicenämndens investeringsbudget för finansierade investeringar till projektet modern 
scenteknik.

Bakgrund
Servicenämnden beslutade 2023-04-27 att utse Priebe-ScanRig AB till totalentreprenör för 
ombyggnad av ett komplett utbyte av övermaskineri till ett modernt programmerbart 
scentekniksystem. Detta under förutsättningar att kommunstyrelsen tillför projektet 
ytterligare 4 miljoner ur budgeten för materialprisökningar.

2023-06-19 beslutade kommunstyrelsen att omföra 4 000 000 kronor till tidigare 
investeringskalkyl på 9 000 000 kronor från kommunstyrelsens generella investeringspost 
till servicenämnden.

I projektet har det framkommit att budgeterade medel om 13 miljoner kronor inte kommer 
att räcka för att genomföra projektet. Detta beror på ökade kostnader vilka framkommit 
under detaljprojekteringen, under vilken man konstaterat att det krävs omfattande 
förstärkningsarbeten på befintliga stål och betongkonstruktioner. Den grundläggande 
budgetkalkylen grundade sig i en genomförd förstudie i vilken detta inte påvisades, tanken 
var att förlita sig på dagens konstruktion, vilket också dåvarande externt anlitade 
konstruktören från Cowi intygat. 

Den mer omfattande entreprenaden innebär även att projektet får högre kostnader för 
projektering och byggherreåtgärder. 

Ombyggnationen är med dessa nya förutsättningar kalkylerad till en totalkostnad 15 500 000 
kronor inklusive byggherrekostnader. 

Alternativa lösningar skulle innebära en minskning av laster och antal aktiva lingångar, 
något som utvärderats och analyserats. Projektet installerar lyftanordning för samtliga 
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lingångar men beräkningar är gjorda utifrån att endast fyra kommer vara aktiva samtidigt. 
Kravet på minst fyra grundar sig i bilaga 1, var i det framgår att detta utgör ett minimum för 
modern scen.  

Finansiering av åtgärden
Den utökade utgiften om 2 500 000 kronor finansieras genom att omfördela medel från 
servicenämndens investeringsbudget för finansierade investeringar. Fördyringen av projektet 
innebär också att den årliga driftkostnaden (kapitalkostnader) ökar med 138 000 kr. Det 
innebär en ökad hyreskostnad för kultur- och fritidsnämnden på motsvarande belopp. Den 
utökade kostnaden får hanteras inom kultur- och fritidsnämndens budgetram för 2025 och 
eventuell ramkompensation får hanteras i budgetprocessen för 2026. 

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Utökade kostnader lingångar kulturhuset
Bilaga: SEN2024.0098-2 Bilaga 1 - Varför fler lingångar simultant

Skickas till
Caroline Olofsson, sektorchef SSE
Pär Jonsson, fastighetsprojektchef SSE
Anneli Harrysson, Controller SSE
Emma Friberg, stabschef SMS

VVeerr kkssaammhheettssbbuuddggeett BBeelloopppp  ((kkrroonnoorr ))

Beslutad driftkostnad                                   718 000 
Tillkommande driftkostnader 
(fördyringen)

                                  138 000 

SSuummmmaa  ddrr ii ff ttkkoonnsseekkvveennsseerr                                                                 885566  000000  

IInnvveesstteerr iinnggssbbuuddggeett BBeelloopppp
Beslutad investeringsutgift modern 
scenteknik

                            13 000 000 

Tillkommande utgift                                2 500 000 
SSuummmmaa  iinnvveesstteerr iinnggssuuttggiiff tteerr                                                   1155  550000  000000  
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KSAU § 133/24
Samverkansavtal för kommunal vuxenutbildning i 
Skaraborg 2025-2027
KS2024.0447

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-08-14 133/24

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen antar reviderat Samverkansavtal för vuxenutbildning i Skaraborg att gälla 
2025-01-01 – 2027-12-31.

Bakgrund

Vuxenutbildning i Skaraborg (15 kommuner i samverkan) har, sedan 2011, ett 
samverkansavtal som tidigare reviderats ett antal gånger. Det senaste avtalet var fyraårigt 
och gällde 2021 – 2024. Målsättningen är att skapa en sammanhållen vuxenutbildning 
utifrån arbetslivets behov och individens förutsättningar och efterfrågan.

Avtalet ska leda till att kommunala resurser optimeras både ur ett ekonomiskt och ett 
kvalitativt perspektiv bland annat genom att utnyttja hela delregionens kapacitet av 
utbildningsresurser. Samverkansformen ska gynna kommuninvånare, näringslivet och 
offentlig verksamhet inom Skaraborg.

Det reviderade avtalet som nu är framtaget gäller i tre år, 2025 – 2027. Detta för att 
harmoniera med gymnasieavtalet som gäller 2024 – 2027.

Förändringar i det reviderade avtalet:
- Avtalet är treårigt med endast en bilaga (kvalitetsbilaga)
- Anpassat till nya statsbidragsregler 2025
- Förtydligande om huvudmannaskapet
- KomX byter namn till yrkesbyrån
- Beslut om att alla yrkesutbildningar går genom yrkesbyrån
- Tydligare uppdelning i avtalet vad som gäller yrkesutbildningar
- Ekonomin kring statsbidrag läggs in i huvudavtalet
- Komplettering med processkarta
- Delegering från rektor till ordförande för Yrkesbyrån
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Avtalet har beretts och godkänts i följande nätverk:
- Skaraborgs skol- och utbildningschefsgrupp (Beslut 240503)
- Vux-Skaraborgs rektorsnätverk
- 240405: Avtalet presenterades för Skaraborgs politiska ordförandenätverk 

(utbildningsgruppen)
- 240503: Presentation för Skaraborgs kommunchefsgrupp

Skaraborgs kommunalförbunds direktion har därefter 2024-06-14 fattat beslut om reviderat 
samverkansavtal.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Samverkansavtal för kommunal vuxenutbildning i Skaraborg 2025-2027
Samverkansavtal för kommunal vuxenutbildning i Skaraborg 2025-2027
Protokoll-direktionsmote §51-2024-06-14

Skickas till
Hillevi Larsson, Skaraborgs kommunalförbund
Johan Strömberg, avdelningschef/skolchef vuxenutbildning och arbetsmarknad
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KSAU § 134/24
Samverkansavtal Samhällsorientering i Skaraborg 2025-
2027
KS2024.0425

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-08-14 134/24

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar att anta reviderat Samverkansavtal Samhällsorientering i 
Skaraborg att gälla för tiden 2025-01-01 – 2027-12-31.

Bakgrund
Varje kommun ska ha en plan för samhällsorientering och erbjuda samhällsorientering i 
enlighet med Lag (2017:584) om ansvar för etableringsinsatser för vissa nyanlända 
invandrare. Skaraborgs kommuner har, sedan 2014, ett samverkansavtal gällande 
samhällsorientering som tidigare revideras vart tredje eller vartannat år.

Målsättningen med avtalet är att genom samverkan i Skaraborg erbjuda en kvalitativ och 
kostnadseffektiv samhällsorientering enligt de lagstadgade kraven. Skövde kommun 
(Vuxenutbildning Skövde) är samordnande kommun för samtliga kommuner i Skaraborg. 
Det framtagna reviderade avtalet gäller 2025-01-01 – 2027-12-31 och är därmed treårigt för 
att följa med vux-avtalet.

Förändringar i det reviderade avtalet:
- § 4c Nationellt intag i mån av plats.

Vid lediga platser i en kurs, finns möjlighet för samordnande kommun att erbjuda 
kommuner utanför samverkansområdet plats.

Avtalet har beretts och godkänts i följande tjänstemannanätverk:
- Vux-Skaraborgs rektorsnätverk
- Skaraborgs skol- och utbildningschefsgrupp
- Socialchefer i berörda kommuner.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Samverkansavtal Samhällsorientering i Skaraborg 2025-2027
Avtal Samhällsorientering 2025-2027

Skickas till
Hillevi Larsson, Skaraborgs kommunalförbund
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Johan Strömberg, avdelningschef/skolchef avdelning vuxenutbildning och arbetsmarknad

KSAU § 135/24
Svar på remiss gällande förslag på ny fördelningsmodell 
för medlemsavgifter inom Healthy Cities Sverige
KS2024.0205

Behandlat av Datum Ärende
1 Beredning medborgare och folkhälsa 2024-06-12 4/24
2 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-08-14 135/24

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar att anta yttrandet som sitt eget att överlämna Healthy Cities.

Bakgrund
Nationella nätverket Healthy Cities är ett nätverk som samlar kommuner och regioner för att 
gemensamt arbeta för en god och jämlik hälsa på lokal och regional nivå. I nätverket deltar 
politiker och tjänstepersoner tillsammans. Nätverket är en arena för kunskap och 
spetskompetens och en möjlighet för kunskaps- och erfarenhetsutbyte. Som medlem i 
nätverket betalar kommunen/regionen årligen en avgift. Avgiften beslutas varje år på 
nätverkets årsmöte. Skövdes kostnad finansieras via folkhälsomedel. 

Skövde kommun har varit medlemmar i nätverket sedan våren 2013 efter beslut i 
kommunstyrelsen (KS12.0290). Under 2018 genomfördes en översyn av kommunens 
deltagande i olika nätverk. Enligt kommunstyrelsens beslut (KS2018.0446) är Skövde 
fortsatt medlemmar i nätverket. Skövde kommun representeras av ordförande i beredning 
medborgare och folkhälsa. 

På nätverkets årsmöte 2023 beslutades att uppdra åt styrelsen att genomföra en översyn av 
nätverkets fördelning av medlemsavgifter. Anledningen till översynen är att spannet mellan 
antal invånare i de kommuner som betalar samma medlemsavgift anses för stor. Nuvarande 
fördelningsmodell baseras på invånarantalet i kommuner samt en fast summa för regioner. 
På årsmötet 2024 presenterade nätverkets styrelse ett förlag till en ny fördelningsmodell. 
Medlemmarna i Healthy Cities ges nu tillfälle att yttra sig över förslaget. 

Utgångspunkterna i förslaget till nya fördelningsmodell är att medlemsavgifterna inte ska 
bidra till en minskad total budget för nätverket, och att den nya modellen ska vara lätt och 
enkel att förstå. För Skövde kommuns del innebär förslag till ny fördelningsmodell en 
sänkning av medlemsavgiften från 41 000 kr till 30 000 kr med en årlig indexuppräkning 
enligt tidigare årsmötesbeslut. 
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Beredning medborgare och folkhälsa har berett ärendet. 

Yttrande
Kommunstyrelsen ser positivt på den översyn av nuvarande fördelningsmodell som 
nätverkets styrelse har genomfört enligt årsmötet 2023. Utifrån det förslag som styrelsen nu 
presenterar har kommunstyrelsen inga synpunkter utan ställer sig bakom förslag till ny 
fördelningsmodell. 

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Remissvar gällande förslag på ny fördelningsmodell för medlemsavgifter 
inom Healthy Cities Sverige

Skickas till
Johanna Linnarsson, nationella nätverket Healthy Cities
Ramona Nilsson, sektorchef sektor medborgare och samhällsutveckling
Henrik Johansson, ekonomichef
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KSAU § 136/24
Samverkansavtal för lokalt folkhälsoarbete år 2025
KS2024.0383

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-08-14 136/24

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna och underteckna samverkansavtal avseende lokalt 
folkhälsoarbete i Skövde kommun för 2025. 

Bakgrund
Delregional nämnd östra har tagit fram förslag till samverkansavtal avseende lokalt 
folkhälsoarbete för år 2025. Avtalet syftar till att reglera samverkan och samfinansiering av 
gemensamma lokala folkhälsoinsatser i kommunen.

Avtalet är till stora delar oförändrat jämfört med nuvarande avtal. Förändringen i avtalet är 
att kommunernas folkhälsostrateger från och med 2025 ska anställas av kommunerna och 
inte av Västra Götalandsregionen (VGR) som är fallet idag.
För verksamhetsmedel gäller som tidigare att parterna avsätter vardera 843 971 kronor för 
helåret 2025, att disponeras av folkhälsorådet för prioriterade folkhälsoinsatser. Ersättningen 
grundas på beräkning av fördelning enligt 50/50-principen och utbetald ersättning för 
prioriterade folkhälsoinsatser föregående år, med uppräkning enligt regionindex. 

Delregional nämnd östra (DRNÖ) verkar för att realisera Västra Götalandsregionens (VGR) 
måldokument och strategiska planer inom hälso- och sjukvård och folkhälsa i sitt 
geografiska område. Inom dessa områden ansvarar nämnden även för dialog med 
kommuner, intresseorganisationer och civila samhället. Delregional nämnd östra (DRNÖ) 
beslutar om att ingå folkhälsoavtal med kommuner och följer löpande upp genomförandet av 
de avtal som nämnden har ingått.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Samverkansavtal för lokalt folkhälsoarbete år 2025
SKBKF § 46/24 Dialog - avtal om Folkhälsa mellan VGR och kommunerna
DRNÖ § 45 Samverkansavtal avseende lokalt folkhälsoarbete för år 2025
Förslag 2 Samverkansavtal avseende lokalt folkhälsoarbete i Skövde kommun för år 2025

Skickas till
Johan Rahmberg, kommundirektör
Ramona Nilsson, sektorchef medborgare och samhällsutveckling
Delregional nämnd östra
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KSAU § 137/24
Beslut om avfallstaxa 1 januari 2025 Avfall och 
Återvinning Skaraborg
KS2024.0419

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-08-14 137/24

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta ny avfallstaxa att gälla från och med 
1 januari 2025.

Bakgrund
2024-05-15 § 25 beslutade direktionen i Avfall och Återvinning att anta förslag till 
avfallstaxa samt föreslå medlemskommunernas fullmäktige att anta densamma. För 
gemensam avfallstaxa krävs att likalydande beslut fattas av de medlemmars fullmäktige som 
omfattas av taxan. 

Taxan reglerar avgifter för sophämtning, tömning av enskilda avloppsanläggningar, 
hämtning av latrin, returpapper samt övriga avgifter. (Exempel på övriga avgifter är tillägg 
för gångavstånd, byte av kärl och hämtning av grovavfall med mera). Den totala avgiften 
består av en grundavgift och en hämtningsavgift. Utöver detta reglerar denna taxa även 
normalabonnemang, i form av kärltyper och hämtningsintervall, för insamling av 
förpackningar. 

Taxeförslaget innebär en prishöjning med 15 procent.

Inför avfallstaxa för 2025
För fastighetsägare med fastighetsnära insamling av förpackningar infördes obligatorisk 
utsortering av matavfall från och med 1 januari 2024. Senast 1 januari 2026 ska enligt 
gällande lagstiftning obligatorisk insamling av matavfall vara infört vid samtliga hushåll. 
Utbyggnationen av fastighetsnära insamling av förpackningar och införande av obligatorisk 
matavfallsinsamling samordnas för flerbostadshusen och kommer därför ske under 2024 och 
2025. Från och med 2027 ska insamling av förpackningar ske fastighetsnära hos samtliga 
hushåll.

Under 2024 tillämpades tre taxor (uppdelade på två typer av taxa) inom 
kommunalförbundet. För 2025 har direktionen samordnat avgifterna för samtliga 
medlemskommuner och listar i sitt förslag följande förändringar inför 2025:

Småhus:



Skövde kommun Sammanträdesprotokoll

Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:2024-08-14 kl. 08:30 16(27)

- Ändrad skrivning gällande grundavgifter. 
- Taxa utifrån insamlingsmetod, där insamlingsmetod för respektive område framgår 

av Bilaga 1.
- Dela kärl mellan fastigheter får fler alternativ. Upp till 4 fastighetsinnehavare, alla 

kärlstorlekar (2024 enbart vid 140 liters kärl och 2 fastighetsinnehavare).
- Fler kärlstorlekar vid godkänd varmkompost. Tidigare enbart 140 liter som gick att 

nyteckna. 
- Möjligt med extrakärl för restavfall även för matavfallssorterare.

Småhus med sommarabonnemang (Fritidshus)
- Bytt benämning till småhus med sommarabonnemang (tidigare fritidshus).
- Ändrad skrivning gällande grundavgifter. 
- Taxa utifrån insamlingsmetod, där insamlingsmetod för respektive område framgår 

av Bilaga 1. 
- Dela kärl mellan fastigheter får fler alternativ. Upp till 4 fastighetsinnehavare, alla 

kärlstorlekar (2024 enbart vid 140 liters kärl och 2 fastighetsinnehavare). 
- Möjligt att sortera matavfall med sommarabonnemang i kommunerna Falköping, 

Hjo, Karlsborg, Mariestad, Skara, Skövde, Tibro samt Töreboda. Ingen miljöavgift, 
utan samma avgift för de som sorterar mat och de som inte gör det.

- Ingen miljöavgift för sommarabonnemang utan matavfallssortering i Vara kommun, 
som även tidigare kunnat sortera matavfall på frivillig basis.

- Obligatoriskt med matavfallssortering för fritidshus i Gullspångs kommun. Egen 
taxenivå för tvåfackskärl.

- Samma taxa för komposterare, de som sorterar mat och de som inte sorterar mat. 
2024 var det lägre taxa för komposterare i fd AÖS.

- Tagit bort miniabonnemang. De har även tidigare haft samma hämtningsfrekvens 
och hämtningsavgift som för småhus.

Flerbostadshus och verksamheter:
- Tillägg om grundavgift verksamhet, en avgift per anläggning.
- Taxa för krantömmande behållare ersätter tidigare för underjordare. Krantömmande 

behållare kan vara nedgrävda, seminedgrävda eller markstående.
- Verksamheter och flerbostadshus ska kunna teckna abonnemang med 140 liters 

restavfallskärl.
- Förtydligat att hämtningstaxan även gäller samfälligheter, exempelvis 

bostadsrättsförening med villor/radhus, som har gemensam avfallshantering likt 
flerbostadshus.

Övriga avgifter
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- Samlade längst bak i dokumentet och förtydligat att det gäller alla fraktioner/taxor.
- Taxa för hämtning av annat avfall, exempelvis Grovavfall
- Lagt till:

o Byte av fäste på krantömmande
o Felsorteringsavgifter för kärl och container, tidigare endast krantömmande
o Matavfallstankar

Taxa 2024 och 2025

Grundavgifter – oförändrad avgift:
(Inkl.moms) Taxa 2024 Förslag 2025
Småhus 1200 kr/år 1200 kr/år
Fritidshus 600 kr/år 600 kr/år
Flerbostadshus 600 kr/år lgh 600 kr/år lgh
Verksamhet 600 kr/år 600 kr/år

Grund- och hämtningsavgift för småhus enfackskärl, inkl. moms: 
Kärlstorlek restavfall 
(tömning var fjärde vecka)

Tidigare kommunalförb. 
2024

Förslag 2025

140 liter 1 900 kr/år 2 000 kr/år
190 liter 2 400 kr/år 2 500 kr/år
240 liter 2 900 kr/år 3 000 kr/år
Tömning varannan vecka av 
restavfall

”Tillägg särskilda skäl” 
Övriga: kan ej nytecknas

140 liter 2 300 kr/år 2 400 kr/år
190 liter 2 800 kr/år 2 900 kr/år
240 liter 3 300 kr/år 3 400 kr/år

Miliöavg. 570 kr tillkommer för ej matsorterare.

Småhus tvåfackskärl inklusive förpackningar:
Kärlstorlek Förslag 2025, tvåfack inkl. 

förpackningar
240 liter delat mat- och restavfall
varannan vecka

2400 kr/år

140-240 liter restavfall med varmkompost
rest varannan vecka

2400 kr/år

Tilläggskärl restavfall “Särskilda skäl”
140 liter rest varannan vecka 400 kr/år
190 liter rest varannan vecka 600 kr/år
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240 liter rest varannan vecka 800 kr/år

Flerbostadshus och verksamheter, Matavfall - hämtningsavgift inkl. moms:
Kärlstorlek, varannan 
vecka

Vara + AÖS 
2024, frivillig 
mat

EGG 2024 + obl. 
mat

Förslag 2025

Matavfall 140-liter 400 kr/st,år 1 000 kr/st,år 1 000 kr/st,år
Krantömmande 0-3 m³ 18 240 kr/st,år 18 240 kr/st,år 18 240 kr/st,år

Tätare tömningsintervall än varannan vecka innebär större kostnad. Miliöavg. 570 kr 
tillkommer för ej matsorterare.

Flerbostadshus och verksamheter, Restavfall – hämtningsavgift inkl. moms:

Kärlstorlek, varannan 
vecka

EGG 2024 + obl. mat Förslag 2025

Restavfall 140-liter 1 200 kr/st,år 1 100 kr/st,år
Restavfall 190 liter 1 700 kr/st,år 1 600 kr/st,år
Restavfall 240 liter 2 200 kr/st,år 2 100 kr/st,år
Restavfall 370 liter 3 500 kr/st,år 3 400 kr/st,år
Restavfall 660 liter 5 000 kr/st,år 4 800 kr/st,år
Restavfall 5-6 kbm 32 000 kr/st,år 30 000 kr/st,år
Restavfall 8 kbm 36 000 kr/st,år 34 000 kr/st,år
Restavfall 10 kbm 40 000 kr/st,år 38 000 kr/st,år
Krantömmande 0-3 kbm 19 600 kr/st,år 19 600 kr/st,år
Krantömmande 3,1-5 kbm 23 200 kr/st,år 23 200 kr/st,år

Tätare tömningsintervall än varannan vecka innebär större kostnad. Miliöavg. 570 kr 
tillkommer för ej matsorterare.

Enskilda avlopp:
Tömning Avgift per tillfälle 2024 Förslag 2025
Storlek upp till 3,0 m³ 1 190 kr 1 370 kr
Storlek 3,1-5,0 m³ 1 510 kr 1 740 kr
Storlek 5,1-8,0 m³ 2 180 kr 2 510 kr
Vid mer än 8 m³ 
Tillkommer för varje 
ytterligare m³

250 kr 290 kr

Ej tömning pga. hinder 490 kr 560 kr

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Beslut om avfallstaxa 1 januari 2025 Avfall och Återvinning Skaraborg
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D§25.1 Avfallstaxa 2025
D§25.3 Bilagor till Avfallstaxa 2025

Direktionen §25, Beslut om förslag till nya avfallstaxor 2025

Skickas till
Avfall och Återvinning Skaraborg
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KSAU § 138/24
Svar på motion om att anmälningsplikt inte bör införas i 
kommunal verksamhet
KS2023.0391

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-08-14 138/24

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen om att anmälningsplikt 
inte bör införas i kommunal verksamhet.

Yrkanden
Ulrica Johansson (C) yrkar på bifall till motionen.
Maria Hjärtqvist (S) yrkar bifall till föreliggande förslag.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut, ställer dem mot varandra och 
finner att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar enligt föreliggande förslag.

Bakgrund

Centerpartiet, Västerpartiet och Miljöpartiet de gröna har genom Ulrica Johansson (C), 
Josefin Börjesson (V) och Desirée Sandström (MP) inkommit med en motion om att 
kommunstyrelsen ska tillskriva regeringen om att anmälningsplikt inte bör införas i 
kommunal verksamhet. Särskilt inte gällande pedagogisk verksamhet, fritidsverksamhet, 
kulturell verksamhet för barn och unga eller socialtjänsten. Ärendet har varit på remiss hos 
barn- och utbildningsnämnden, socialnämnden och vård- och omsorgsnämnden vilka alla 
inkommit med yttranden.

Motionen utgår från att det i Tidöavtalet står att det ska lämnas förslag om “anmälningsplikt 
mellan Polisen och myndigheter som antas komma i kontakt med personer som befinner sig 
illegalt i landet”. Det beskrivs hur kommuner och myndigheter ska vara skyldiga att 
informera Migrationsverket om papperslösa i syfte att försvåra möjligheten att leva i landet 
utan tillstånd.

2022-06-30 beslutade regeringen att ge en särskild utredare i uppdrag att se över delar av 
regelverket kopplat till återvändande och föreslå åtgärder i syfte att stärka 
återvändandeverksamheten för den som har ett verkställbart beslut om avvisning eller 
utvisning (dir. 2022:91). 2023-08-30 beslutade regeringen om ett tilläggsdirektiv till 
utredningen/kommittédirektivet om stärk återvändandeverksamhete (Ju 2022:12). Genom 
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tilläggsdirektivet ändrades det ursprungliga uppdraget på så sätt att utredaren, utan att på 
förhand utesluta några verksamheter från informationsplikten, ska bedöma hur regleringen 
ska utformas och vilka situationer som ska undantas. Uppdraget enligt tilläggsdirektivet ska 
redovisas senast 2024-09-30.

I motionen påtalas även att andra kommuner och regioner har beslutat att överlämna en 
skrivelse till regeringen om att anmälnings- och informationsplikt inte bör införas i 
kommunal och regional verksamhet.

I barn- och utbildningsnämndens samt socialnämndens yttranden framgår att 
tjänsteorganisationen bedömer att frågan om att överlämna en skrivelse i enlighet med 
motionens intention ytterst är en fråga för politiskt ställningstagande. Utöver detta har det 
ännu inte överlämnats något betänkande med förslag på lag/lagändringar avseende aktuell 
utredning till regeringen. I det fall regeringen har för avsikt att gå vidare med lagförslaget i 
enlighet med det kommande betänkandet kommer detta att skickas ut på remiss till berörda 
myndigheter, organisationer, kommuner och andra intressenter som får lämna synpunkter, 
som en del i gängse lagstiftningsprocess.

Med ovanstående i beaktande föreslår barn- och utbildningsnämnden kommunstyrelsen och 
kommunfullmäktige att avslå motionen.

Socialnämnden landar i samma förslag till beslut och föreslår kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige att avslå motionen om att anmälningsplikt inte bör införas i kommunal 
verksamhet.

Vård- och omsorgsnämnden utgår från en liknande bedömning från tjänsteorganisationen 
som framhåller att när nya lagar eller förordningar som ska gälla nationellt tas fram finns ett 
särskilt remissförfarande där lagstiftaren begär in yttranden från kommuner och andra 
instanser. Att gå utanför den ordningen och tillskriva regeringen innan det finns ett förslag 
att ta ställning till är en politisk fråga som vård- och omsorgsnämndens tjänsteorganisation 
inte tar ställning till.

Vård- och omsorgsnämnden föreslår med ovanstående i beaktande kommunstyrelsen föreslå 
kommunfullmäktige att avslå motionen om att anmälningsplikt inte bör införas i kommunal 
verksamhet.

Tjänsteorganisationen under kommunstyrelsen gör ingen annan bedömning än tillfrågade 
remissinstanser och överlämnar nämndernas förslag till beslut till kommunstyrelsen och 
kommunfullmäktige.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Svar på motion om att anmälningsplikt inte bör införas i kommunal 
verksamhet 
Motion om att anmälningsplikt inte bör införas i
kommunal verksamhet (C) (MP) (V)
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VON § 56/24 Remissyttrande kring motion om att anmälningsplikten inte bör införas i 
kommunal verksamhet
BUN § 47/24 Barn- och utbildningsnämndens remissyttrande på motion om att 
anmälningsplikt inte bör införas i kommunal verksamhet
Beslut Socialnämnden, 2024-06-20, Ärende 46_24, Svar på remiss, Motion om att 
anmälningsplikt inte b...

Skickas till
Motionärerna
Vård- och omsorgsnämnden
Barn- och utbildningsnämnden
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KSAU § 139/24
Svar på motion om AI-utbildning och källkritisk 
granskning
KS2023.0421

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-08-14 139/24

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att:

- anse motionens förslag att politiker i kommunfullmäktige, nämnder och styrelser ska 
ges möjlighet till utbildning i AI och källkritisk granskning vara besvarat.

- avslå motionens förslag att specifikt Högskolan i Skövde ska anlitas för 
utbildningen.  

Bakgrund

Liberalerna i Skövde har, genom Ulla-Britt Hagström (L) och Jacqueline Tjällman (L), 
lämnat in en motion till kommunfullmäktige där de föreslår att kommunfullmäktige beslutar 
att politiker i kommunfullmäktige, nämnder och styrelser ges möjlighet till utbildning i AI 
och källkritisk granskning inför den accelererande utvecklingen av AI-teknik.  De föreslår 
även att kommunfullmäktige beslutar att Högskolan i Skövde anlitas för utbildningen. 

Ärendet bereds av kommunstyrelsen. 

Digitalisering och möjligheterna som den digitala tekniken skapar är många. Skövde 
kommun, liksom samhället i stort, står inför stora utmaningar, exempelvis att det i framtiden 
inte kommer finnas tillräckligt många medarbetare som kan utföra alla uppgifter som 
behöver utföras. För att framåt klara kommunens grunduppdrag måste Skövde kommun 
arbeta mer intensivt med digitalisering. Kommunstyrelsen beslutade därför 2024-03-11 
§45/24 att ge kommundirektören ett uppdrag att ta fram en policy för digitalisering. Syftet 
med policyn ska vara att tydliggöra inriktningen för kommunens digitaliseringsarbete samt 
att vara ett stöd och vägledning till att nå kommunens mål med hjälp av digitalisering. 
Avsikten är också att ge arbetet med digitalisering i Skövde kommun en högre prioritet.

Kommunledningsstaben kan konstatera att i arbetet med digitalisering är det viktigt att 
kommunens medarbetare ges utrymme att vara innovativa, kreativa och våga testa nya 
tekniker och arbetssätt. Det krävs dock även eftertänksamhet och ett systematiskt arbete med 
informationssäkerhet och IT-säkerhet. Detta eftersom kommunens information är en av 
kommunens viktigaste tillgångar som måste hanteras samt skyddas på ett säkert sätt. 
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Tekniken AI (Artificiell Intelligens) är en del av den digitala utvecklingen. Det är en teknik 
som har förmåga att visa människoliknande drag såsom resonerande, inlärning, planering 
och kreativitet. AI kan innebära stora möjligheter framåt för att underlätta och effektivisera 
vissa av kommunens verksamhetsområden.

I Skövde kommuns olika sektorer pågår just nu ett arbete för att utreda hur AI lämpligast 
kan nyttjas i kommunens olika verksamheter. Det pågår olika pilot-aktiviteter kring AI-stöd 
i några verksamheter. Skövde kommun är även engagerade i samarbetsorganisationen AI 
Sweden samt ska delta i ett Vinnova-projekt kring AI-assistent för maskning och 
utlämnande av allmän handling. Parallellt pågår också ett arbete med att införa ett 
systematiskt informationssäkerhetsarbete som ska säkerställa att den information som 
används är informationssäkerhetsklassad. En viktig aspekt i arbetet är även att tillse att 
kommunens medarbetare får information om och utbildning kring hur användandet av AI 
samt annan digital teknik ska ske. 

Kommunens förtroendevalda har i samband med mandatperiodens början fått en 
grundutbildning. Denna genomfördes under två fysiska tillfällen under våren 2023. Det har 
även tagits fram en digital utbildning som förtroendevalda kan nå via Netpublicator. De 
olika nämnderna har även genomfört nämndspecifika utbildningar. I grundutbildningen 
fanns ett kort pass kring digitalisering och i den digitala utbildningen (del 3) finns 
information kring informationssäkerhet. 

Kommunledningsstaben ser dock ett behov att kunna presentera och genomföra en 
utbildning kring digitalisering, AI-utvecklingen samt informationssäkerhet riktad till 
förtroendevalda. Denna utbildning kommer att planeras och tas fram (formen, exakt 
innehåll, föreläsare och exakt målgrupp) i samband med framtagandet av policyn för 
digitalisering. Kommunledningsstaben föreslår därmed att kommunfullmäktige beslutar att 
motionens första förslag anses vara besvarat. 

Utgångspunkten är att kommunens egna tjänstepersoner eller samarbetspartners kommer 
hålla i utbildningen men föreläsare från högskolan kan komma att bli aktuella. 
Kommunledningsstaben föreslår därför kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige 
besluta avslå motionen gällande förslaget att specifikt Högskolan Skövde ska anlitas för 
utbildningen.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Svar på motion om AI-utbildning och källkritisk granskning
Motion om AI-utbildning och källkritisk granskning (L) undertecknad

Skickas till
Motionärerna
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KSAU § 140/24
Remittering av motioner
KS2024.0038

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2024-08-14 140/24

Beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar om remittering enligt nedan. 

- Motion om läsårsbudget för Skövdes kommunala grund- och gymnasieskola (SP) 
(KS2024.0435)
Remitteras till barn- och utbildningsnämnden.

Bakgrund

Kommunfullmäktige har beslutat att lämna inkommen motion till kommunstyrelsen för 
beredning. Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar remittera motioner som berör annan 
nämnds verksamhetsområde. 

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Remittering av motioner
Motion om läsårsbudget för Skövdes kommunala grund- och gymnasieskola (SP)

Skickas till
Camilla Arvidsson, handläggare Demokratistöd
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Informationer
Theres Sahlström (M) närvarade på Almedalsveckan den 24-28 juni.
Theres Sahlström (M) samt majoritetens presidieledamöter från kommunstyrelsen, 
servicenämnden och kultur- och fritidsnämnden deltog på möte med företrädare för Rosa 
huset den 2 juli.
Theres Sahlström (M) deltog den 8 juli på teamsmöte om elförsörjning med regionstyrelsens 
ordförande, landshövdingen, den nationella samordnaren och sakkunnig på departementet 
om elfrågor.
Theres Sahlström (M) intervjuades av Ekot den 29 juli om uranbrytning.
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